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Protokół 

z trzeciej Sesji Rady Gminy 

odbytej w dniu 22 grudnia 2010r. 

 

 

Obrady otworzył o godzinie 16:10 Przewodniczący Rady Gminy, radny Henryk 

Lesiński, który stwierdził, że sesja jest prawomocna ze względu na quorum. Następnie 

powitał zebranych radnych, sołtysów i pracowników Urzędu Gminy.   

W sesji udział wzięli radni:  

 

Marek Borowczyk   

Jarosław Bytniewski   

Rafał Drzewiecki    

Tadeusz Lammel     

Henryk Lesiński      

Kazimierz Lesiński    

Tomasz Maćkowiak    

Jan Rajchelt   

Katarzyna Ratajczak    

Krzysztof Socha    

Rafał Socha   

Krzysztof Świątczak    

Sławomir Urbaniak 

Aleksandra Wojciechowska   

Katarzyna Zaradzka    

 

 oraz sołtysi:  

 

Jolanta Fludra 

Andrzej Frąckowiak 

Bożena Karolczak 

Czesław Książkiewicz 

Stanisław Lesiński 

Eugeniusz Nowicki 
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Ferdynand Nowicki 

Rafał Ochowiak  

Grzegorz Socha 

 

a także: 

 

Wójt Gminy Kleszczewo  - Bogdan Kemnitz 

Zastępca Wójta / Sekretarz Gminy – Genowefa Przepióra 

Skarbnik Gminy – Mirosława Nowak 

Radca Prawny – dr Anna Woźniak - Tyczka 

Kierownik OPS – Mirosława Radzimska, 

Członkowie Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych – Zbigniew 

Bystry i Ewa Lesińska.  

 

Porządek posiedzenia sesji: 

1. Otwarcie. 

2. Interpelacje radnych. 

3. Przyjęcie  protokołu  z  obrad  z  poprzedniej Sesji. 

4. Sprawozdanie z wykonania uchwał  podjętych na ostatniej Sesji. 

5. Sprawozdanie z  realizacji Gminnego Programu Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na 2011r. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii 

na lata  2011-2015. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Strategii Integracji  i Rozwiązywania Problemów 

Społecznych Gminy Kleszczewo  w latach 2011-2015. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Kleszczewo  z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami w 2011r. 

10. Podjęcie uchwały  w sprawie trybu postępowania o udzielenie dotacji celowej na cele 

publiczne związane z realizacją zadań Gminy podmiotom niezaliczanym do sektora 

finansów publicznych i niedziałającym w celu osiągnięcia zysku, sposobu ich rozliczania 

oraz kontroli wykonywania zadań zleconych. 
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11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na budowę 

ciśnieniowej sieci kanalizacji sanitarnej w miejscowościach Krzyżowniki, Śródka, Zimin , 

Krerowo, Markowice, Kleszczewo, Poklatki. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające finansowanie w 

ramach PROW zadania pod nazwą „Budowa ciśnieniowej sieci kanalizacji sanitarnej w 

miejscowościach Krzyżowniki, Śródka, Zimin, Krerowo, Markowice, Kleszczewo, 

Poklatki oraz wymianę sieci wodociągowej w miejscowościach Krerowo, Kleszczewo, 

Poklatki”. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2010r. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wydatków gminy, które nie wygasają z upływem 2010r. 

15. Informacja przewodniczących komisji o tematyce posiedzeń. 

16. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

17. Odpowiedzi na interpelacje. 

18. Zapytania i wolne wnioski. 

19. Zakończenie. 

 

Po przedstawieniu porządku obrad Przewodniczący przeszedł do procedury głosowania nad 

jego przyjęciem. 

W chwili głosowania na sali obecnych było 12 radnych. 

Głosowało: 12 radnych     Za:       12 

                             Przeciw:       0 

    Wstrzymało się:      0 

 

 

Ad.2 porządku obrad 

 Ponieważ  radni nie zgłosili interpelacji, Przewodniczący przeszedł do następnego 

punktu porządku obrad. 

 

Ad.3 porządku obrad 

 Radni nie mieli uwag do protokołu z poprzedniej sesji, Przewodniczący przeszedł 

więc do głosowania nad jego przyjęciem. 

W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 

Głosowało: 13 radnych     Za:       12 

                             Przeciw:       0 
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    Wstrzymało się:      1 

 Ad.4 porządku obrad 

 Następnie pani Sekretarz przedstawiła wykonanie uchwał podjętych podczas II sesji 

Rady Gminy (załącznik do protokołu) 

 

 Ad.5 porządku obrad 

 W dalszej kolejności p. Radzimska- Sekretarz Gminnej Komisji Rozwiązywania 

Problemów alkoholowych przedstawiła sprawozdanie z  realizacji Gminnego Programu 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii (dokument w załączeniu). 

 Radny Drzewiecki zadał pytanie dotyczące punktu 5a. powyższego sprawozdania – 

czy wszyscy sprzedawcy na terenie gminy uczestniczyli w szkoleniu „Vademecum 

odpowiedzialnego sprzedawcy” . 

M. Radzimska odpowiedziała, że wszyscy sprzedawcy zostali poinformowani o szkoleniu, a 

następnie dwóch szkoleniowców odwiedziło każdy sklep i edukowało sprzedawców. Dodała, 

iż całkowity koszt szkolenia wynosił 1400zł. 

 Radny Rajchelt zapytał, w ilu punktach na terenie gminy sprzedaje się alkohol, na co 

p. Radzimska odpowiedziała, że 24, z czego 21 wystąpiło o przedłużenie koncesji na kolejne 

lata, pozwolenie na sprzedaż w pozostałych punktach nie potrzebuje przedłużenia w 

najbliższym czasie. Dodała, iż Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

(zwana dalej GKRPA) może wydać rocznie 26 pozwoleń na sprzedaż alkoholu. 

 Radny Rajchelt zapytał, w jaki sposób naliczana jest wysokość opłat napływająca do 

GKRPA ze sprzedaży alkoholu. M. Radzimska odpowiedziała, że opłata ta początkowa jest 

równa dla wszystkich punktów sprzedających alkohol i wzrasta wraz z ilością sprzedanego 

alkoholu. Opłaty wnoszone są trzy razy w roku. 

Radny Drzewiecki zapytał, na jaki okres wydawane są zezwolenia na sprzedaż alkoholu. Pani 

Radzimska odpowiedziała, że na sprzedaż napojów alkoholowych na 2-4 lata, a w przypadku 

punktów gastronomicznych na 4-6 lat. 

 Radny Świątczak zapytał, czy można wyliczyć ilość spożytego w gminie alkoholu na 

podstawie wydanych koncesji. M. Radzimska odpowiedziała, że w porównaniu do 

poprzednich pięciu lat ilość sprzedanego alkoholu kształtuje się w podobny sposób.  

Radny zauważył, że skoro ilość sprzedanego alkoholu w przeciągu pięciu lat jest podobna, to 

trzeba położyć nacisk na profilaktykę, by tę liczbę zmniejszyć. 



5 

 

M. Radzimska odpowiedziała, że OPS i GKRPA zajmuje się profilaktyką w tym względzie i 

wymieniła akcje podjęte w kierunku zwalczania uzależnień uwzględnione w sprawozdaniu. 

Przewodniczący GKRPA p. Bogdan Kemnitz dodał, iż należy pamiętać, że w przeciągu 

ostatnich lat liczba mieszkańców gminy znacznie wzrosła, a ilość sprzedanego alkoholu 

pozostała na tym samym poziomie, co oznaczałoby, ze ilość spożytego alkoholu zmniejszyła 

się. Nadmienił także, iż nie można wykluczyć faktu, że wielu mieszkańców może 

zaopatrywać się w alkohol poza granicami gminy, natomiast na terenie gminy kupują alkohol 

nie tylko mieszkańcy naszej gminy. 

 Radny Świątczak zapytał czy prowadzone są badania w kierunku dostępności środków 

odurzających w gminie oraz jakie działania zostały podjęte przez GKRPA w walce z 

dopalaczami i innym łatwo dostępnymi środkami odurzającymi. 

Pani Radzimska odpowiedziała, że program „Wajka” ma na celu walkę z narkomanią wśród 

młodzieży, jednakże problem dopalaczy jest na tyle świeży, że nie zostały podjęte szczególne 

kroki w tym kierunku.  

Pani Lesińska dodała, iż temat jest nowy i Komisja przygotowuje się, by móc zacząć walkę z 

pojawiającym się zagrożeniem. Dodała, iż członkowie Komisji uczestniczyli w szkoleniu 

dotyczącym problemu dopalaczy zwieńczonym certyfikatami i z początkiem 2011r. 

rozpoczną działania przeciwko dopalaczom.  

Przewodniczący GKRPA nadmienił, iż Komisja zajmuje się problemem narkotyków, a te 

wchodzą w skład dopalaczy, więc i pośrednio tymi ostatnimi. Dodał, iż problem używania 

narkotyków praktycznie gminy nie dotyczy i zapewnił, że zostaną powtórzone badania na 

temat dostępności środków odurzających wśród młodzieży. Zaznaczył, że powściągliwość w 

kampanii antydopalaczowej jest celowa, gdyż zbytnie nagłośnienie sprawy mogłoby 

przynieść skutek odwrotny i niejako zareklamować dopalacze wśród młodzieży. Podkreślił, iż 

nacisk na profilaktykę jest w gminie bardzo widoczny, a różnorodność i mnogość zajęć 

stanowi alternatywę i odskocznię od problemu alkoholizmu w rodzinie. 

Radni nie mieli więcej pytań, Przewodniczący rady przeszedł więc do kolejnego punktu 

porządku obrad. 

 

 Ad.6 porządku obrad 

 Następnie p. Radzimska przedstawiła projekt uchwały nr III/8/2010 w sprawie 

przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 

2011r.  
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Radny Drzewiecki zapytał, czy w gminie istnieje problem sprzedaży alkoholu nieletnim. Pani 

Radzimska odpowiedziała, że  nie dotarły do niej sygnały ani od mieszkańców, ani z policji 

jakoby przestępstwo to miało miejsce i dodała, że podczas szkolenia sprzedawcy zostali 

uwrażliwieni na ten problem oraz poinformowani o konsekwencjach finansowych takiego 

przedsięwzięcia. 

Radni nie mieli więcej pytań, Przewodniczący przeszedł więc do procedury głosowania. 

W chwili głosowania na sali obecnych było 15 radnych. 

Głosowało: 15 radnych     Za:       15 

                             Przeciw:       0 

    Wstrzymało się:      0 

Uchwała nr III/8/2010 została podjęta. 

 

 Ad.7 porządku obrad 

 W dalszej kolejności p. Radzimska przedstawiła treść projektu uchwały nr III/9/2010 i 

dodała, że czas, na jaki zaplanowano realizację Programu Przeciwdziałania Narkomanii 

Problemów pokrywa się ze Strategią Integracji i Rozwiązywania Problemów Społecznych na 

ten sam okres. 

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały, Przewodniczący przeszedł więc do głosowania. 

Głosowało: 15 radnych     Za:       15 

                             Przeciw:       0 

    Wstrzymało się:      0 

Uchwała nr III/9/2010 została podjęta. 

 

Ad.8 porządku obrad 

Następnie p. Radzimska omówiła projekt uchwały nr III/10/2010 w sprawie 

uchwalenia Strategii Integracji  i Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy 

Kleszczewo  w latach 2011-2015.  

Jako, że radni nie mieli pytań do projektu uchwały, Przewodniczący zarządził głosowanie na 

jej podjęciem.   

Głosowało: 15 radnych     Za:       15 

                             Przeciw:       0 

    Wstrzymało się:      0 

Uchwała nr III/10/2010 została podjęta. 
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Ad.9 porządku obrad 

W dalszej kolejności p. Sekretarz przedstawiła  projekt uchwały nr III/11/2010 w 

sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Kleszczewo  z organizacjami pozarządowymi 

oraz innymi podmiotami w 2011r. Poinformowała, że projekt uchwały omówiony został 

podczas posiedzeń komisji – projekt uchwały w zawiera wszystkie elementy, które wymaga 

znowelizowana ustawa o pożytku publicznym i wolontariacie.  

Pani Sekretarz poinformowała, iż projekt uchwały  w sprawie Programu współpracy z 

organizacjami pozarządowymi został poddany konsultacjom, zgodnie z ustaleniami Rady 

Gminy Kleszczewo w tym zakresie, nie wpłynęły jednak żadne opinie. 

Głosowało: 15 radnych     Za:       15 

                             Przeciw:       0 

    Wstrzymało się:      0 

Uchwała nr III/11/2010 została podjęta. 

 

Ad.10 porządku obrad 

Następnie p. Sekretarz przedstawiła projekt uchwały nr III/12/2010 w sprawie trybu 

postępowania o udzielenie dotacji celowej na cele publiczne związane z realizacją zadań 

Gminy podmiotom niezaliczanym do sektora finansów publicznych i niedziałającym w celu 

osiągnięcia zysku, sposobu ich rozliczania oraz kontroli wykonywania zadań zleconych.  

Uchwała będzie stosowana we wszystkich tych przypadkach, kiedy nie będzie miała 

zastosowania ustawa o pożytku publicznym i wolontariacie - dodała, iż w związku z  ustawą o 

sporcie wykluczono możliwość organizowania konkursu w zakresie sportu w trybie ustawy o 

pożytku publicznym i wolontariacie.  

Sekretarz poprosiła radnych o poprawienie w projekcie uchwały  słowa „klasyfikacji” na 

„kwalifikacji” oraz o usunięcie akapitu 1 i 2, gdyż był powtórzony na stronie nr 4. 

Głosowało: 15 radnych     Za:       14 

                             Przeciw:       0 

    Wstrzymało się:      1 

Uchwała nr III/12/2010 została podjęta. 

 

 

Ad.11 porządku obrad 

 W dalszej kolejności p. Skarbnik przedstawiła projekt uchwały nr III/13/2010 w 

sprawie zmiany uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na budowę ciśnieniowej sieci 
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kanalizacji sanitarnej w miejscowościach Krzyżowniki, Śródka, Zimin, Krerowo, Markowice, 

Kleszczewo, Poklatki. P. Skarbnik wyjaśniła, iż z powodu przesunięcia terminu części prac 

związanych z budową kanalizacji na rok 2011 należy podzielić kwotę zaciągniętej pożyczki 

na dwa lata – w roku 2010 kwota pożyczki wynosiłaby 624166,73zł, w roku 2011 – 

502933,27zł zmieniając tym samym uchwałę z 25 marca 2010r. w sprawie zaciągnięcia 

pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. 

Radni nie mieli pytań do projektu, Przewodniczący przeszedł więc do procedury głosowania. 

Głosowało: 15 radnych     Za:       15 

                             Przeciw:       0 

    Wstrzymało się:      0 

Uchwała nr III/13/2010 została podjęta. 

 

 Ad.12 porządku obrad 

 Następnie p. Skarbnik omówiła projekt uchwały nr III/14/2010 w sprawie zaciągnięcia 

pożyczki na wyprzedzające finansowanie w ramach PROW zadania pod nazwą „Budowa 

ciśnieniowej sieci kanalizacji sanitarnej w miejscowościach Krzyżowniki, Śródka, Zimin, 

Krerowo, Markowice, Kleszczewo, Poklatki oraz wymianę sieci wodociągowej w 

miejscowościach Krerowo, Kleszczewo, Poklatki”. Wyjaśniła, iż sytuacja jest analogiczna do 

przywołanej przy projekcie uchwały nr III/13/2010, a pożyczka została zaciągnięta w Banku 

Gospodarstwa Krajowego. Kwota pożyczki zostałaby więc podzielona na dwa lata – w 2010r. 

wynosiłaby 2511000zł, w 2011r. 1489000zł. 

Radni nie mieli pytań do projektu, Przewodniczący przeszedł więc do procedury głosowania. 

Głosowało: 15 radnych     Za:       15 

                             Przeciw:       0 

    Wstrzymało się:      0 

Uchwała nr III/14/2010 została podjęta. 

 

 Ad.13 porządku obrad 

 W dalszej części obrad p. Skarbnik zreferowała projekt uchwały nr III/15/2010 w 

sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2010r. prosząc, by zebrani poprawili w swoich 

egzemplarzach projektu Załącznik nr 1 do uchwały w dziale 756 rozdziale 75618 paragraf 

0480 zmieniając go na 0410, w „treści” wpisując Wpływy z opłat skarbowych, w „przed 

zmianą” 30000zł, „po zmianie” 2500zł, o czym wspominała podczas posiedzenia Komisji. 

Projekt uchwały zakłada: 
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- zmniejszenie dochodów budżetu o 1370179zł, z czego w tiret 1 zwiększa się dochody 

bieżące o 299229zł, w tiret 2 zmniejsza się dochody majątkowe o 1669408zł zgodnie z 

załącznikiem nr 1.  

- zmniejsza się wydatki o 4771179zł – w tiret 1 zmniejsza się wydatki bieżące o 112179zł, w 

tiret 2 zmniejsza się wydatki majątkowe o 4659000zł. 

- zmniejsza się wydatki na programy finansowane z udziałem środków, o których mowa w 

art. 5 ust. 1 pkt. 2 i 3 w części związanej z realizacja zadań JST o 3830440zł. 

- zmienia się wydatki na wieloletnie programy inwestycyjne. 

- zmniejsza się deficyt budżetu o 3401000zł. 

- zmniejsza się przychody o 3401000zł. 

- zmniejsza się dotacje dla jednostek sektora finansów publicznych o 71000zł. 

- zmniejsza się plan przychodów i kosztów zakładu budżetowego o 3203800zł. 

- zwiększa się o 23500zł plan przychodów i wydatków dochodów własnych. 

- zmienia się zakres i kwoty dotacji przedmiotowej oraz dotacji celowej na inwestycje dla 

zakładu budżetowego. 

- zmienia się limit zobowiązań z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek. 

- przenosi się wydatki funduszu sołeckiego w ramach przedsięwzięć. 

Radny Świątczak zadał pytanie, czy w związku ze zwiększeniem się ilości dzieci 

uczęszczających do szkół do przedszkoli na terenie gminy, a tym samym ze zwiększeniem 

kosztów utrzymania tych instytucji przez otwarcie nowego oddziału przedszkolnego, zakup 

wyposażenia i opłacenie nauczycieli, budżet gminy został zmieniony w tym względzie. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, iż wydatki wzrosły zarówno w przypadku przedszkoli jak i szkół i 

podała, że w omawianym projekcie uchwały zauważyć można następujące zmiany w tej 

kwestii: 

- szkoły podstawowe – zmniejszenie wydatków o 19740zł 

- przedszkola – zwiększenie wydatków o 5000zł (dotacja dla innych gmin) 

- gimnazja – przesunięcie między paragrafami. 

Dodała, że liczba dzieci uczęszczających do przedszkoli wzrosła o 24,8% i dlatego został 

utworzony nowy oddział, do którego uczęszcza część z nich; pozostałe dzieci zostały 

przydzielone do istniejących oddziałów, w związku z czym zmniejszyły się koszty 

utrzymania jednego dziecka w przedszkolu. 

Przypomniała, iż zmiany w budżecie dotyczące wydatków związanych ze szkolnictwem 

zostały uchwalone na sesji 4 listopada br. i wynikały z wniosków dyrektorów poszczególnych 

placówek. 
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Radni nie mieli więcej pytań, Przewodniczący rozpoczął więc procedurę głosowania. 

Głosowało: 15 radnych     Za:      13 

                             Przeciw:       0 

    Wstrzymało się:      2 

Uchwała nr III/15/2010 została podjęta. 

 

 Ad.14 porządku obrad 

 Następnie pani Skarbnik wyjaśniła, iż ustawa o finansach publicznych daje możliwość 

wprowadzenia uchwały o wydatkach niewygasających. Omówiła projekt uchwały nr 

III/16/2010 w sprawie wydatków gminy, które nie wygasają z upływem 2010r. uzupełniony o 

zmienione załączniki nr 1 i 2 przekazane Radnym przed sesją. 

Załączniki te uległy zmianie, gdyż po wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych 15XII2010r. 

gmina otrzymała rachunek na 158439,20zł za wykonanie części umowy o utwardzenie dróg 

do terenów inwestycyjnych. Kwota wydatków niewygasających na to zadanie uległa 

zmniejszeniu do kwoty 258372,57zł, a kwota ogólna do 708319,20zł.  

Radni nie mieli pytań do projektu uchwały, Przewodniczący przeszedł do procedury 

głosowania. 

Głosowało: 15 radnych     Za:      14 

                             Przeciw:       0 

    Wstrzymało się:      1 

Uchwała nr III/16/2010 została podjęta. 

 

 Ad.15 porządku obrad 

 Po powrocie Radnych z dwudziestominutowej przerwy Przewodniczący przypomniał 

o tematyce Wspólnego Posiedzenia Komisji Stałych Rady, którą było ustalenie budżetu na 

rok 2011 oraz przygotowanie planów prac poszczególnych komisji na I półrocze 2011r. 

 

 Ad.16 porządku obrad 

 W następnym punkcie Wójt przedstawił sprawozdanie ze swej działalności w okresie 

międzysesyjnym: 

- 26 listopada 2010r. Minister Spraw Wewnętrznych pozytywnie zaopiniował wniosek 

Powiatu Poznańskiego w sprawie dofinansowania budowy 1019m drogi prowadzącej przez 

ulice Poznańską i Średzką w Kleszczewie w ramach NPPDL na lata 2008-2011. 
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Dofinansowanie z Budżetu Państwa wyniesie 3 mln zł, koszty, które poniesie Gmina wraz z 

Powiatem to 3590,2 tys. zł. 

- 17 grudnia 2010r. w Sali Kongresowej w Warszawie odbyło się uroczyste wręczenie 

Certyfikatów Gminy Fair Play, który otrzymała Gmina wraz z tytułem „Złota lokalizacja 

biznesu”. 

- 20 XII – miało miejsce podpisanie umowy w ramach PROW oś LEADE w sprawie 

dofinansowania remontu i przebudowy GOKiS. Realizacja zadania odbywa się we 

współpracy ze stowarzyszeniem  Światowid. Planowane koszty I etapu remontu i przebudowy 

GOKiS to 885128,37zł (koszty kwalifikowane 725 515,06zł – dotacja 75%  500 000zł). 

Planowane koszty II etapu remontu i przebudowy to 791 947,17zł (koszty kwalifikowane 649 

137,02, dotacja 50% 324 568,00zł).  

- 21 XII – odbyło się walne zgromadzenie Stowarzyszenia „Schronisko”, podczas którego 

m.in. dokonano wyboru nowych władz. Stanowisko Zastępcy Przewodniczącego objął 

powtórnie p. Kemnitz. 

 Na zakończenie swego sprawozdania Wójt przedstawił propozycję Poczty Polskiej, 

aby ujednolicić kody pocztowe gminy Kleszczewo do jednego numeru 62-020 (dokument w 

załączeniu) i poprosił o konsultację w tej sprawie. Dodał, że oczywistymi konsekwencjami 

tego ujednolicenia byłyby koszty, które ponieśliby mieszkańcy wymieniając wszystkie 

dokumenty. Propozycja przyjęcia kodu pocztowego przypisanego Swarzędzowi może 

oznaczać zamiar likwidacji placówek pocztowych na terenie gminy Kleszczewo. 

Radni wyrazili swą dezaprobatę dla tego pomysłu podkreślając, iż takie rozwiązanie byłoby 

korzystne wyłącznie dla Poczty, nie dla mieszkańców. 

Randa Ratajczak zapytała, czy Poczta uszanuje negatywną decyzję Rady.  

P. Sekretarz odczytała treść listu od Poczty Polskiej, z którego wynikało, że pomimo braku 

zgody ze strony Rady Poczta może nadal starać się o ujednolicenie kodów.  

Radny Świątczak skierował pytanie do radnego Urbaniaka jakie kryteria decydują o otwarciu 

filii, punktu i agencji pocztowej. 

Radny Urbaniak, jako pracownik Poczty Polskiej odpowiedział, że w gminach poniżej 10 tys. 

os. otwiera się agencje, które są korzystniejsze dla Poczty, ponieważ m.in. nie ponosi ona 

kosztów z tytułu opłat za użytkowanie lokali. Takie rozwiązanie jest dla mieszkańców o tyle 

niekorzystne, że godziny otwarcia agencji są od Poczty niezależne i może się zdarzyć tak, że 

odbiór przesyłki awizowanej będzie niemożliwy z powodu niedogodnych godzin otwarcia 

placówki. 
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Radny Drzewiecki zaproponował, aby po głosowaniu nad przyjęciem propozycji Rada 

wystosowała list z opinią do Poczty Polskiej i w razie potrzeby ogłosiła konsultacje wśród 

mieszkańców. 

Radni jednogłośnie uznali, iż kod pocztowy w gminie nie powinien zostać ujednolicony. 

 

 Ad.17 porządku obrad 

 Ponieważ  radni nie zgłosili wcześniej interpelacji, Przewodniczący przeszedł do 

następnego punktu porządku obrad. 

 

 Ad.18 porządku obrad 

 Jako pierwszy głos zabrał radny Urbaniak pytając, dlaczego drogi powiatowe nie są 

dostatecznie odśnieżane przez ich zarządcę. 

Radna Wojciechowska natomiast zaapelowała o odśnieżanie zatoczek autobusowych, 

ponieważ korzystający z usług Zakładu Komunalnego mają problem z wsiadaniem i 

wysiadaniem z autobusów. Dodała, iż warto byłoby położyć nacisk na odśnieżanie zatoczek, 

jeśli w weekend były intensywne opady śniegu tak, by rano w poniedziałek można było 

dogodnie z nich korzystać. 

Wójt odpowiedział, że powiat, jako podmiot odpowiedzialny za odśnieżanie dróg 

powiatowych usprawiedliwia się brakiem pieniędzy na zapewnienie wyższego standardu 

zimowego utrzymania dróg. Dodał, iż drogi powiatowe istotne dla gminy, jak te, którymi 

jeżdżą autobusy często ustępują pierwszeństwa drogom ważniejszym z punktu widzenia 

zarządcy.  

Zauważył również, że zarówno Zakład Komunalny jak i firma Sita dotąd pracują w swych 

rewirach bez zarzutu. 

 Radny Świątczak zwrócił uwagę na zalegające w Tulcach duże ilości śniegu, który 

uniemożliwia wyjazd z ulic i osiedli.  

Drugi problem, który przedstawił to fakt, iż powinno się pociągnąć do odpowiedzialności 

Eneę za wprowadzenie w błąd mieszkańców, którzy zmuszeni byli wziąć urlop, by zostać z 

dziećmi na czas zapowiedzianego wyłączenia prądu, które uniemożliwiłoby prawidłowe 

przeprowadzenie zajęć z przedszkolu. Dodał, iż prądu tego dnia nie wyłączono. 

Wójt ustosunkował się do pierwszej uwagi odpowiadając, iż gmina nie dysponuje 

wystarczającymi środkami, aby wywozić śnieg. W kwestii prądu podsumował, że z dwojga 

złego lepiej, że prąd jednak tego dnia nie został odłączony. 
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 Radny Urbaniak, na prośbę mieszkańców, powiedział, iż od dłuższego czasu przy 

ulicach Poznańskiej i Średzkiej w Tulcach nie świecą lampy. 

Radni Drzewiecki i Zaradzka, zamieszkujący te tereny, zaprzeczyli takiej informacji mówiąc, 

iż lampy działają. 

Sołtys Grzegorz Socha, potwierdził, iż nie było przerw w dostarczaniu prądu do lamp w 

Tulcach, ale są one włączane dopiero około godziny 20:00, co potwierdziła radna Ratajczak. 

Wójt odpowiedział, że prawdopodobnie musiał wystąpić błąd programatora i że godzina 

20:00 to o wiele za późno, więc zleci zbadanie przyczyny odpowiednim osobom. 

 Radny Rajchelt nawiązał do wypowiedzi radnego Świątczaka i powiedział, że śnieg 

należy wywozić we własnym zakresie i nie jest to problem jednego osiedla, a wszystkich 

mieszkańców. 

Radny Świątczak wyjaśnił, że problem zalegającego śniegu jest bardzo uciążliwy i wbrew 

sugestii radnego Rajchelta nie pomoże usuwanie śniegu we własnym zakresie, ponieważ nie 

ma miejsca, gdzie ten śnieg można by było składować tak, by nie uniemożliwiał on ruchu na 

osiedlu. Dodał, że problem da się odczuć wtedy, kiedy zajdzie potrzeba wezwania karetki lub 

straży pożarnej.  

Radny poruszył także temat projektu Wielkopolskiej Sieci Szerokopasmowej, który w 

połowie grudnia otrzymał 80% dofinansowanie z UE. Dodał, że przyłączenie się do tego 

projektu zaowocuje bardzo tanim dostępem do Internetu na terenie gminy i zapytał, czy 

zostały podjęte działania w tym kierunku. 

Wójt odpowiedział, że w ostatnich dniach miała miejsce prezentacja poświęconego temu 

tematowi programu unijnego, ale z powodu choroby nie mógł uczestniczyć w spotkaniu.  

Zapewnił, że gmina sprawdzi możliwość przystąpienia do projektu. 

Radny zapytał, czy potrzeba w tej kwestii podjąć uchwałę, gdyż do projektu należy zgłaszać 

się bezzwłocznie. Zapytał również, w jaki sposób gmina ma w tym względzie partycypować 

w kosztach. 

Przewodniczący zauważył, że część central światłowodowych już istnieje i są one 

przygotowane pod taki projekt, co znacznie zmniejszy to koszty budowy. 

 Sołtys Andrzej Frąckowiak powiedział, iż nie ma zastrzeżeń co do odśnieżania w 

Gowarzewie, jest zadowolony z pracy Zakładu Komunalnego, choć nowe ulice mogłyby być 

częściej odśnieżane. Dodał, iż p. Zwierz z Gowarzewa z własnej woli odśnieża prócz 

chodnika zatokę przystanku, co niewątpliwie jest godną propagowania postawą. 
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Następnie powiedział, iż po zapoznaniu się z archiwalnymi materiałami sesyjnymi zauważył, 

że w 2007r. na kanalizację w Gowarzewie przeznaczono 700tys.zł, a do tej pory kanalizacja 

nie powstała. 

W dalszej części powiedział, iż rozmawiał z firmą wykonującą w Gowarzewie wiertnię , która 

zapewniła, że w ramach partycypacji będzie ona wespół z firmą Aquanet rozbudowywać 

wodociągi w Gowarzewie i zapytał, czy jest to niezbędne, skoro wody nie brakuje. 

Wójt odpowiedział, że w gazetach swego czasu pojawiały się artykuły na temat braku wody w 

Gowarzewie i opieszałości urzędników w tej sprawie. Dodał, że problem bardziej dotyczy 

Tulec. Zaznaczył, że okresowe braki w dostawach wody spowodowane są głównie tzw. jej 

niekontrolowanym poborem. Wyjaśnił, że gdy wodociągi na terenie Tulec zostaną 

rozbudowane pobór wody z Gowarzewa dla Tulec będzie zamknięty, co spowoduje, że w 

okresach wzmożonego poboru wody nie powinno jej w obu miejscowościach zabraknąć. 

Sołtys Frąckowiak dodał, że przy Al. Kasztanowej lampy pozostają włączone do 8:30, co 

zgłaszał p. Błoch oraz, że od ponad roku zgłasza p. Olczak problem migających i 

wyłączających się lamp.  

 Sołtys Nowicki podzielił się informacją zasłyszaną w TV, iż w Kleszczewie będzie 

budowana droga, co potwierdził Przewodniczący. 

 W związku ze spotkaniem w sprawie projektu organizacji ruchu drogowego na os. 

Kwiatowym rady Świątczak zapytał, na jakim etapie są prace związane z wprowadzaniem w 

życie propozycji poddanych pod dyskusję na tym spotkaniu. 

Wójt odpowiedział, że temat jest trudny do rozstrzygnięcia i czeka na zaopiniowanie przez 

policję. 

Radny Świątczak powiedział, iż nie tyle chodzi o znak D-40, który między innymi ogranicza 

prędkość ruchu do 20km/h oraz wprowadza dodatkowe zasady poruszania się czy też 

zasadności umieszczenia pod nim znaku ograniczającego prędkość do 30km/h,  

co o parkowanie w miejscach, które byłyby do tego przeznaczone i zakazie parkowania w 

innych miejscach. Dodał, że rozważane były opcje wprowadzenia strefy zamieszkania lub 

strefy ograniczonej prędkości i wyjaśnił obie definicje. 

Radny podkreślił również problem parkowania przy ulicy Krokusowej. 

Wójt odpowiedział, że zaproponowane przez mieszkańców rozwiązanie nie jest w pełni 

zgodne z istniejącymi normami, o możliwość ich wprowadzenia postanowiono zapytać 

Policję. Dodał, iż problem stanowi również brak porozumienia między sąsiadami, którzy w 

ostatecznym rozrachunku mogą pociągnąć gminę do odpowiedzialności za ewentualne szkody 

spowodowane wprowadzeniem niezgodnych z prawem rozwiązań. 
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Radny zaznaczył, że rozwiązanie ma być jak najbardziej dogodne dla wszystkich 

mieszkańców, pomimo, iż pozwolenie wydane na budowę tej ulicy kilkanaście lat temu 

obecnie nie spełnia wymaganych parametrów.  

Wójt powiedział, że jedyną możliwością byłoby ustawienie znaku pozwalającego parkować 

wzdłuż ulicy usuwając jednocześnie znak „strefa zamieszkania”. Dodał, że wszelkie próby 

złagodzenia konfliktu między mieszkańcami, by wypracować dogodny dla wszystkich plan są 

kwestionowane przez zantagonizowane strony. 

Radny powiedział, iż w zaistniałej sytuacji padła propozycja, by zlikwidować chodnik z 

jednej strony przywołanej ulicy i w ten sposób parkować prostopadle będzie mogło na niej 

więcej samochodów. Dodał, iż ważniejsze jest dobro ogółu niż roszczenia pojedynczych 

mieszkańców. Pomimo ewentualnych protestów jest możliwość przeforsowania najlepszego 

rozwiązania. 

Wójt podsumował, iż decydująca w tej kwestii będzie opinia policji. 

 Radna Wojciechowska zaapelowała o umocnienie znaku informującego o progu 

zwalniającym i znaku ograniczenia prędkości w Nagradowicach przy bloku nr 20. 

 Sołtys Frąckowiak zaapelował o zwrócenie uwagi na niefortunnie zorganizowane 

skrzyżowanie miedzy ulicami Swarzędzką, Siekierecką i Trzecką, przy którym dochodzi do 

bardzo niebezpiecznych sytuacji. Przypomniał również o niebezpiecznym przejściu dla 

pieszych na ulicy Swarzędzkiej. 

Wójt powiedział, iż zgodnie z zapewnieniem ZDP, skrzyżowanie będzie zmodernizowane do 

połowy przyszłego roku. 

  

 Ad.19 porządku obrad 

 Ponieważ nie było więcej pytań Przewodniczący Rady Gminy podziękował wszystkim 

uczestnikom za udział w sesji i o godzinie 18:30 zamknął obrady. 

     

Protokołowała:            Za zgodność z przebiegiem obrad 

Elżbieta Zimniak          Przewodniczący Rady Gminy 

             

        Henryk Lesiński 


